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ordens § 42, stk. 3, litra C, fra og med den 
11. maj samt om, at stedfortræderen må blive 
indkaldt. 

Medlemmer af folketinget Dohrmann 
(FP), Glistrup (FP) og Askjær Jørgensen (FP) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om privatfinansieret fast Sto- 
rebæltsforbindelse. 

(Lovforslag nr. L 195). 

I henhold til lov nr. 322 af 26. juni 1975 
om statsrevisorerne, jfr. folketingsbeslutning 
af 20. juni 1975 om statsrevisorernes valg og 
virksomhed samt beslutning i udvalget for 
forretningsordenen af 31. marts 1982 om an- 
tallet af statsrevisorer, vil der være at foreta- 
ge valg àf 6 statsrevisorer og 6 stedfortrædere 
for tiden I. oktober 1982-30. september 1986. 

Boligudvalget har afgivet betænkning 
over: 

Forslag til lov om ændring af lov om bo- 
ligbyggeri. (Almennyttige boligselskabers or- 
ganisation. Garanti vedr. ubebyggede grunde. 
Støtte til private andelsboliger. Beboerind- 
skudslån samt forholdsregler vedr. huslejeak- 
tioner). (Lovforslag nr. L 44). 

Eksemplarer er omdelt. 

Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Dohrmann (FP): 

På forslagsstillernes vegne skal jeg som 
ordfører tillade mig at fremsætte: 

Forslag til lov om privatfinansieret fast Sto- 
rebæltsforbindelse. 

(Lovforslag nr. L 195). 

Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 
tekst og bemærkninger. 

. Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af lov om er- 

hvervsfaglige grunduddannelser. (Kommunal 
repræsentation i erhvervsuddannelsesrådet). 

(Lovforslag nr. L 133. Fremsat 24/2 82. 
Første behandling 9/3 82. Betænkning 28/4 
82. Anden behandling 30/4 82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 69 stemmer mod 58. 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om tekni- 

ske skoler, teknika og teknologiske institutter. 
(Nedlæggelse af  skolerådet for de tekniske 
skoler). 

(Lovforslag nr. L 134. Fremsat 24/2 82. 
Første behandling 9/3 82. Betænkning 28/4 
82. Anden behandling 30/4 82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 79 stemmer mod 50; 5 stemte 
hverken for eller imod. 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om under- 

visningen på de godkendte handelsskoler. 
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(Nedlæggelse af  uddannelsesrådet for handels- 
og kontorfagene). 

(Lovforslag nr. L 135. Fremsat 24/2 82. 
Første behandling 9/3 82. Betænkning 28/4 
82. Anden behandling 30/4 82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 79 stemmer mod 51; 5 stemte 
hverken for eller imod. 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Anden behandling af: 
Forslag til lov om statsgaranti i forbindelse 

med Danmarks deltagelse i det skandinaviske 
luftfartssamarbejde. 

(Lovforslag nr. L 149. Fremsat 10/3 82. 
Første behandling 19/3 82. Betænkning 27/4 
82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Forhandling 

Grove (KF): 
På et møde i april måned 1981 traf de tre 

nordiske trafikministre beslutning om, at der 
skulle ske en libéralisering på fragtcharter- 
området. Vi har fået et svar fra ministeren i 
udvalget, der tilsyneladende siger, at der er 
sket en betydelig liberalisering. Efter de op- 
lysninger, jeg har fået, er der sket den libera- 
lisering, at private charterfirmaer nu må have 
lov til at flyve på Guatemala. Det er det 
længste, man er kommet med den liberalise- 
ring. Jeg ved, det har stor betydning for 
dansk erhvervsliv, jeg ved, det har stor be- 

tydning for vore charterselskaber, at man fik 
en liberalisering igennem her. Der er i hvert 
fald ét område, hvor man roligt kunne fore- 
tage en yderligere liberalisering, nemlig til 
Hongkong. SAS har ingen muligheder for at 
flyve til Hongkong. SAS har søgt om tilladel- 
se til at flyve til Hongkong mange gange, 
men har ikke fået den, hvorimod vi havde 
muligheder ad den anden vej. 

Jeg ved, at store dele af varerne på split- 
fragtcharterområdet i dag går til Luxembourg 
og bliver fløjet derfra af et firma, der er ejet 
af Luxembourg, af Islands luftfartsselskab 
samt af et svensk rederi. Det kan jo være, 
Sverige har sin interesse i at beholde rederi- 
ets store indtjening på dansk fragtcharter, 
fremfor at det bliver danske firmaer, der 
kommer til at tjene de penge. 

Jeg vil gerne spørge ministeren her i dag, 
om han kan give mig et tilsagn om, at vi hur- 
tigst muligt får frigivet charter til Hongkong. 
Hvis det bliver et benægtende svar, beder jeg 
om at få en fornyet behandling i udvalget 
imellem anden og tredje behandling. 

Ministeren for offentlige arbejder (J. K. Han- 
sen): 

Hr. Grove har her over for mig i dag gen- 
taget sit tidligere fremførte ønske om en 
yderligere charterliberalisering. Jeg mener, 
det fremgår af mit svar på spørgsmål 2 fra 
udvalget om offentlige arbejder, at der fak- 
tisk er sket en hel del på dette område siden 
det trafikministermøde, vi havde i foråret 
1981, hvor beslutningen blev truffet. Som det 
ligeledes er nævnt i svaret, agter jeg -  og det 
beder jeg hr. Grove lægge mærke til -  at sø- 
ge sikret, at adgangen til at udføre splitchar- 
terflyvning ikke blot er teoretisk, men også 
har en praktisk værdi for dansk erhvervsliv 
og for danske charterselskaber. Jeg er derfor 
indstillet på at tage dette spørgsmål op med 
Norge og med Sverige. Det er nødvendigt, at 
jeg tager dette spørgsmål op med disse lande, 
for det er dem, vi skal være enige med. Jeg 
er altså indstillet på at tage dette spørgsmål 
op. 

(Kort bemærkning). 

Grove (KF): 
Vi har fået mange forsikringer fra de skif- 

tende trafikministre. Det er jo en sag, der går 
helt tilbage til 1975, hvor det direkte blev 


